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Folketingets Finansudvalg
Christiansborg

Finansministeren

23. juni 2009
Endeligt svar på Finansudvalgets spørgsmål nr. 9 af 19. juni 2009
(Aktstykke 180, § 7).

Spørgsmål:
Det ønskes oplyst, hvorfor afregningstaksterne til de private hospitaler er sat ned 
med netop 17 pct., og hvordan det harmonerer med udtalelser fra Økonomi- og 
Erhvervsministeren om at taksterne er 25 pct. for høje.

Svar:
Regeringen og Danske Regioner aftalte den 1. april d.å. at justere i tilrettelæggelsen 
af samarbejdet med private sygehuse efter en tostrenget proces. Af aftalens 1. fase, 
der vedr. perioden fra 1. juli til og med 31. december, fremgår det, at ”aftalegrund-
laget for det udvidede frie sygehusvalg, herunder afregningstakster, forhandles 
snarest således, at aftalegrundlaget er på plads mellem Danske Regioner og de 
private sygehuse og klinikker, når patientrettigheden genindføres fra 1. juli 2009.” 

I henhold til aftalens 1. fase er der den 12. juni 2009 indgået en aftale om afreg-
ningspriser mellem Danske Regioner og Brancheforeningen for Privathospitaler 
og Klinikker (BPK) samt Sammenslutningen af Privathospitaler og Privatklinikker 
i Danmark (SPPD).

Med venlig hilsen
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Finansudvalget 2008-09
Aktstk. 180 Svar på Spørgsmål 9
Offentligt


